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Chcela by som, aby bola naša škôlka miesto, kam každý rád chodí. Škôlku vnímam
ako organizmus, kde musia vzájomne fungovať všetky jeho časti. Mojou snahou je
vytvoriť pre deti priateľské a bezpečné prostredie pre ich rozvoj. Pristupovať k deťom
individuálne, pretože každé dieťa je osobnosť. Dostatočne pripraviť deti pre ďalšie
stupne vzdelávania. Myslím si, že spokojnosť detí vedie aj k spokojnosti u rodičov,
ktorí nám svoje deti dávajú do starostl ivosti . Nevyhnutnosťou je vytvorenie stabilného
prostredia pre zamestnancov, vytvorenie podmienok na ďalšie vzdelávanie a osob
nostný rozvoj pedagogických zamestnancov, čo sa zase spätne premieta na vzťahu
učiteľ – žiak. Je potrebné reflektovať na moderné trendy vo výučbe, využívanie tech
nických pomôcok. V škôlke je potrebné zrealizovať modernizáciu priestorov kuchyne.
Chcela by som zveľadiť vonkajšie priestory škôlky. Na tieto činnosti sú však nevy
hnutné finančné prostriedky a ich zabezpečenie je jedným z mojich cieľov. Na tento
účel budem hľadať zdroje aj cez rôzne projekty, sponzorské príspevky, či 2% z daní.

S účinnosťou od školského roku 2021 /2022 bude absolvovanie predprimárneho vzdelávania v materskej škole
povinné pre všetky deti, ktoré dosiahnu 5 rokov do 31 .08.2021 . Povinnosťou každého rodiča bude prihlásiť dieťa na
plnenie povinného predprimárneho vzdelávania, ak doteraz materskú školu nenavštevovalo. Ako riaditeľka vnímam
povinnosť dochádzať do materskej školy pre 5 ročné deti veľmi pozitívne, pretože moja dlhoročná pedagogická prax
jasne poukazuje na benefity, ktoré dieťa získa pri pravidelnej dochádzke do materskej školy. “Našťastie“ sme
materská škola, ktorá má k dispozíci i pedagogických asistentov a odborný tím v zložení zo sociálneho pedagóga a
školského špeciálneho pedagóga, ktorí sú už teraz nesmiernym prínosom pri práci s deťmi pochádzajúcich zo
slabého sociokultúrneho prostredia. Priznám sa, že bez ich pomoci si neviem predstaviť fungovanie tried, v ktorých
bude tak obrovská diverzita detí po stránke osobnostnej, kultúrnej, sociálno–emocionálnej či kognitívnej.

Ako ovplyvnila pandémia fungovanie Materskej školy Klokočova?
Hneď po mojom nástupe som bola postavená pred úlohu, ako zabezpečiť fungovanie škôlky počas pandémie.
Prioritou pre mňa bola vždy ochrana zdravia detí a zamestnancov. Pre všetkých to bola nová situácia, bolo
potrebné sa jej prispôsobiť. Dochádzalo k častým a rýchlym zmenám, čo sa týka jednotl ivých opatrení, prípadne
prevádzky materskej školy. Uvedomovali sme si však potreby rodičov a urobil i sme všetko preto, aby bola
prevádzka materskej školy zabezpečená. Moje poďakovanie patrí všetkým zamestnancom materskej školy, vďaka
ktorým sa nám to podari lo zvládnuť. Je to náročné obdobie, na druhej strane nás to však učí byť flexibi lnejší,
pretože v priebehu jedného dňa sa môže zmeniť situácia a musíme byť pripravení na ňu reagovať. Tu by som sa
chcela poďakovať aj mestu Hnúšťa za pomoc, napríklad so zabezpečením ochranných pomôcok.

Od 1 .marca 2021 ste novou riaditeľkou MŠ Klokočova. Aké sú vaše ciele?

Aká najväčšia výzva počas pôsobenia vo funkcii riaditeľky Vás čaká?
S určitosťou môžem povedať, že najväčšou výzvou bude reflektovanie na novú legislatívnu zmenu, ktorou sa od
nasledujúceho školského roka zavádza povinná predškolská dochádzka už pre deti od piatich rokov. Z pedagogic
kého hľadiska to považujem vo vzťahu k deťom za veľmi prospešné. Deťom sa vytvára dlhší priestor na vytvorenie
sociálnych väzieb v kolektíve, prípravu na školskú dochádzku. Pomôcť to môže najmä deťom zo sociálne znevýho
dneného prostredia či marginal izovaných skupín. My sa však budeme musieť vysporiadať s problémom, ktorým sú
kapacitné možnosti budovy školy.

Od roku 201 4 pôsobíte ako riaditeľka Materskej školy Nábrežie Rimavy. V čom
vidíte váš prínos, poprípade na čo by se sa chceli najbližšie zamerať?

Materská škola je špecifickým prostredím napriek tomu, že tvorí prvý článok školskej
sústavy vo vzdelávaní. Je teda prvou školou, ktorú dieťa navštevuje. Z toho vyplýva
jú riaditeľke školy mnohé povinnosti , ktoré sú legislatívne náročné tak, ako na iných
typoch škôl. Vyžaduje si to neustály proces vzdelávania sa, sledovania nových tren
dov vo výchove a vzdelávaní a najmä, dokázať ich “pretaviť“ do pedagogickej praxe.
Riadenie si vyžaduje neustály proces sebareflexie, robiť veci pre ľudí a robiť s nimi.
Mojou prioritou je “otváranie“ školy rodičom, aby mali aspoň malú predstavu, ako
prebieha výchovno – vzdelávací proces v triedach. Kvalitná práca všetkých za
mestnancov vplýva na spokojnosť detí a rodičov, buduje dobrý “image“ školy, preto
podporujúce a kooperujúce prostredie považujem za nesmierne dôležité.

Ako ovplyvnila pandémia fungovanie Materskej školy Nábrežie Rimavy?
Pandémia na Slovensku ovplyvnila každú sféru nášho osobného aj pracovného života a samozrejme ovplyvnila aj
prevádzku materskej školy. Nie raz sme museli pristúpiť k zatvoreniu celej materskej školy alebo niektorých tried, čo
mnohým rodičom spôsobilo nemalé problémy. “Práca v rúškach“ medzi deťmi je pre učiteľky náročná a vyčerpáva
júca, napriek tomu tvori l i výchovnovzdelávací proces tak, ako za bežnej prevádzky, aj keď počet detí v triedach bol
obmedzený. Boli týždne, kedy mohli materskú školu navštevovať len deti pracujúci rodičov v kritickej infraštruktúre,
čo som vnímala ako veľmi nepríjemnú situáciu z hľadiska práv detí, pretože každé dieťa, o. i . , má nárok na sociálny
kontakt s rovesníkmi, ktorý im bol takto odopretý. Verím, že podobným situáciám už nebudeme musieť čeliť.
Ako vnímate povinné predprimárne vzdelávanie?

Eva Šafáriková
riaditeľka MŠ Klokočova 741

PaedDr. Beata Tokárová
riaditeľka MŠ Nábrežie Rimavy 447
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zapísaná do registra Národných kultúrnych pamiatok a
mesto malo s budovou veľké plány malo v nej vzniknúť
Múzeum Janka FranciscihoRimavského. Budem trvať
na tom, aby sa tento plán zachoval a súčasťou budovy
po rekonštrukcii bude aj expozícia Janka Francisciho.
Primátora Kolesára po roku 1 998 nahradil i ďalší primá
tori a projekt sa nepodari lo zrealizovať. V roku 201 4
chcelo mesto budovu dokonca predať, podmienkou však
bolo zachovanie služieb pre občanov a žiadna firma
(okrem jednej, ktorá v nej chcela zriadiť herňu) sa do
súťaže neprihlási la. Následne sa v roku 201 6 mesto
rozhodlo, že sa pokúsi získať financie na obnovu vily.
Nasledoval zložitý proces pamiatkového výskumu, prí
pravy projektovej dokumentácie a povolení. Dnes mô
žem s radosťou konštatovať, že po 25 rokoch od prvého
zámeru primátora Kolesára konečne začala rekonštruk
cia objektu. Bude v nej turistické infocentrum, múzeum
knihy a našich významných dejateľov (Hrebenda, Fran
cisci) a malá časť expozície bude venovaná aj rodine
Petrivaldských, ktorá vilu dala postaviť. Čaká nás ešte
náročné historické pátranie po presných okolnostiach
vzniku vily. Zaujímavosťou však napríklad je, že dôjde aj
k obnove polkruhovej prístavby vily (na historickej foto a
vizualizácii), ktorá sa dodnes nezachovala. Od samotné
ho spustenia do prevádzky sme však ešte stále ďaleko,
keďže aj na vybavenie interiéru bude treba hľadať ďalšie
finančné zdroje. Podstatné však je, že sa historicky zau
jímavú budovu podarí zachrániť pre ďalšie generácie.

PhDr. Roman Lebeda

Po dvoch rokoch príprav a zmien územného plánu sa za
čala tvoriť projektová dokumentácia pre budúcu mestskú
cyklotrasu. Cyklotrasa uľahčí aj dochádzanie do práce v
priemyselnej zóne a pri Rimave vznikne nová promená
da aj pre chodcov (na sídl iskách SNP a Nábrežie Rima
vy). Cyklotrasa spojí Likier s mestom, centrum a sídl iská
s priemyselnou zónou a popri Rimave sa cez Kotl ište do
stane až k Maši. Na trase Kotl ište  Turecký most vznik
ne atraktívna cyklo a korčul iarska trasa v prírode a pre
cyklistov i bežcov na trase do Klenovca sa skráti trasa,
ktorú musia absolvovať po hlavnej ceste, pribl ižne o kilo
meter. Zároveň by v rámci nej malo dôjsť k obnove celé
ho nábrežia na sídl iskách Nábrežie Rimavy a SNP, ktoré
bude vhodné nielen pre cyklistov, ale v osobitných
pruhoch i pre chodcov  na peknú prechádzku s deťmi po
nových povrchoch vrátane prvkov mobil iáru (lavičky,
osvetlenie). Komunikujeme s projektantom, aby nezabu
dol na peknú mestskú promenádu pri rieke pre chodcov,
mladé rodiny i seniorov. Trasa bude mať hlavnú vetvu
Likier  priemyselný park  Hnúšťa (Nábrežie Rimavy,
SNP, Mariáška, Rad, Kotl ište popri Rimave – stará Pe
káreň, Kotl ište, Maša) a sídl iská Klokočova a 1 . mája bu
dú pripojené vedľajšou vetvou vedúcou cez ulicu Poľnú
popri katolíckom kostole. Je to výborne vymyslený
projekt, ktorý zahŕňa aj menší mestský okruh, čiže po
hyb po meste na bicykl i či korčul iach bude bezpečný a
rýchly. Dospelí sa dostanú na bicykloch do práce, deti

O krok bližšie k mestskej cyklotrase

Začala sa rekonštrukcia Petrivaldského vily
Od prvého zámeru uplynulo už 25 rokov

Petrivaldského vila je neoklasicistická dvojpodlažná vila
s nepravidelným pôdorysom a nárožnou vežičkou. Prie
čel ie je obložené pálenou tehlou. Je to jedna z mála hi
storicky hodnotných budov, ktoré sa v Hnúšti zachovali .
Presný rok vzniku vily nie je známy, podľa architektonic
kohistorického výskumu i Pamiatkového úradu SR je
vznik budovy datovaný na obdobie rokov 1 91 01 920.
Keď v roku 1 976 zomrel jej posledný majiteľ, Pankrác
Petrivaldský, ktorý nezanechal závet ani dedičov, maje
tok prepadol do rúk štátu. Časť pozostalosti skončila v
múzeu, časť bola vykradnutá. V roku 1 996 prešla budo
va delimitáciou do rúk mesta Hnúšťa z iniciatívy vtedaj
šieho primátora Jozefa Kolesára. Pán Kolesár mi osobne
potvrdi l , že z jeho iniciatívy bola budova v roku 1 998

napríklad do útulku, do škôl, či do parku. Pekná trasa
bude i medzi mestom a Likierom popri Rimave. V súča
snosti sa pripravuje projektová dokumentácia a o niekoľ
ko mesiacov sa s ňou zapojíme do výziev o financie. Na
še mesto by bez zdrojov EÚ na takúto rozsiahlu investí
ciu nikdy nemalo vlastné zdroje. Žiaľ, takéto projekty
znamenajú množstvo byrokracie (zmeny územných plá
nov, projektové dokumentácie, výkup pozemkov od sto
viek vlastníkov) a sú behom na dlhú trať. Cyklotrasu me
dzi B. Bystricou a Zvolenom napríklad robia už asi od
roku 2000. Keď som v roku 2006 nastúpil na Úrad BBSK,
hovori lo sa už o jej vysokej pripravenosti. Pokiaľ viem,
ani po 20 rokoch ju ešte stále úplne nedokončil i . A keďže
sme sa cyklotrasám začali v Hnúšti aktívne venovať iba
v roku 201 9, reálna realizácia projektu je najskôr o 23
roky. To je zároveň odpoveď na prípadnú otázku o cyklo
trasách do Klenovca či Tisovca. Žiaľ, so slovenskou by
rokraciou až o niekoľko ďalších (možno desiatok) rokov.

PhDr. Roman Lebeda



MDŽ so zaujímavou súťažou. Keďže koronavírus ne
dovoli l inú formu oslavy, primátor mesta uverejni l pre
všetky dámy súťaž s historickou fotografiou na internete.
„Na obraze sa nachádzajú dve dámy. Jedna, pekne ob
lečená, nesie tašku, zrejme sa vracia z práce a po ceste
urobila nákup. Po ceste sa k nej pridala ďalšia, tá je ob
lečená v pracovnej zástere a nesie nádobu, možno kon
vu s mliekom. Rozprávajú sa, kráčajú po hlinenej ceste
popri potôčiku. Koľko symboliky k MDŽ je na obraze:
starostlivosť, pracovitosť, pomoc, ochota, obetavosť a
milión ďalších pozitívnych emócií je z neho cítiť. A či sú
oblečené pekne, alebo v pracovnom, stále sú krásne. A
ešte niečo je zaujímavé na tomto obrázku. Namaľoval ho
maliar Ján Paľo, ktorý bol očividne Hnúšťan srdcom aj
dušou, aj keď sa o ňom v Hnúšti len málo vie. No a zau
jímavé je, že tento obraz, to je scenéria Hnúšte z roku
1952. A vašou úlohou je uhádnuť, ako sa volá ulica, kto
rou dve dámy prechádzajú. Súťaž trvá do večera a vyhrá
prvá správna odpoveď. A keďže ženy majú dnes sviatok,
súťažiť dnes my všetci chlapi necháme naše nežnejšie
polovičky, ktorým zároveň želáme krásne MDŽ a víťazke
zajtra dodatočne osobne doručím kvety,“ uviedol primá
tor na Facebooku. Správnou odpoveďou bolo, že ide o
ulicu Kotl išskú. Výherkyňa pani Andrea dostala od
primátora kyticu kvetov.

1 4. apríla diskutoval primátor R. Lebeda v rádiu Regi
na Stred s primátorom Rim. Soboty J. Šimkom, po
slancom NR SR. Témou boli hlavne problémy okresu
Rim. Sobota. Primátor Hnúšte vyzdvihol myšlienku veľ
kého štátneho priemyselného parku pri Rim. Sobote. Ako
uviedol, je to veľká príležitosť aj pre priemyselný park v
Hnúšti , pretože v prípade príchodu veľkého investora by
do okolitých priemyselných parkov prišl i noví subdodáva
tel ia. Vládu SR vyzval na aktívnejší prístup k najmenej
rozvinutým okresom formou priamych investícií do vzni
ku pracovných miest. Ako príklad uviedol výstavbu väzni
ce v Rim. Sobote, kde má vzniknúť vyše 200 pracovných
miest a vyzval napríklad na budovanie štátnych zaria
dení sociálnych služieb (napr. domovov dôchodcov) v
najchudobnejších okresoch.

Dokumentárny film o objektoch chemického závodu
v Hnúšti mal vynikajúcu odozvu. Dokument zo série
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Krátke správy
Tiene ruín natáčala RTVS minulý rok. Premiéra 1 3minú
tového dokumentu bola 20. marca na RTVS. Okrem pri
mátora mesta, ktorý na natáčanie pozval štáb RTVS, v
ňom vystupovala i riaditeľka SLZ NOVA Jaroslava Mace
ková a dlhoročný zamestnanec SLZ František Knapp.
Film si môžete pozrieť v archíve RTVS na internete.

Mesto Hnúšťa nezabudlo na skromnú veľkonočnú
výzdobu . Veľkonočné vajce dostalo nové farebné
motívy vďaka našej Základnej umeleckej škole, kolektív
MsKS upravil okolie vajca veľkonočnou výzdobou.

Pri tragickej autonehode v Nemecku vyhasol v apríl i život
21 ročného dievčaťa z Hnúšte. Primátor Roman Lebeda
rozhodol, že aj mesto Hnúšťa podporí rodinu sumou
500, € na prevoz tela zosnulého dievčaťa domov k
rodine. „Určite by každý z vás v mojej pozícii urobil to
isté. Príbuzným som povedal, že ma to mrzí, ale neviem
nájsť vhodné slová, ako ich utešiť,“ informoval primátor.

Zberné suroviny prevezme mesto Hnúšťa. Areál zber
ných surovín zavrela firma, ktorá ho prevádzkovala, ešte
minulý rok. Občania mesta a okolia tak nemajú možnosť,
kam za finančnú odmenu odovzdať staré železo. Mesto
Hnúšťa sa po rokovaní s firmou rozhodlo areál si prena
jať a prevádzkovať zberné suroviny, aby sme túto službu
našim občanom poskytl i a zároveň je železo dôležitým
artiklom pri zvyšovaní percenta separácie v meste. Zber
né suroviny mesto otvorí o niekoľko týždňov, hneď po
zariadení všetkých povolení.
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čase podania žiadosti má v meste trvalý pobyt, oprávne
ná osoba, resp. rodičia nemajú voči mestu nedoplatky, a
to minimálne 1 mesiac pred podaním žiadosti . Žiadosť i
bl ižšie informácie sú k dispozíci i v Klientskom centre
MsÚ Hnúšťa, na web stránke mesta www.hnusta.sk, ale
bo telefonicky na: 047/2028826. Žiadosť o poskytnutie
jednorazového príspevku pri narodení dieťaťa je možné
stiahnuť aj na https://mesto.hnusta.sk/mestskyurad/tlaciva/.“

Príspevok pri narodení dieťaťa
Mestské zastupiteľstvo sa na svojom aprílovom zasa
dnutí uznieslo na doplnení všeobecne záväzného naria
denia Mesta Hnúšťa, vďaka ktorému budú môcť občania
Hnúšte od 1 .5.2021 požiadať o jednorazový príspevok
pri narodení dieťaťa vo výške 50, €. Oprávnenej osobe
je možné poskytnúť tento príspevok ak má v meste Hnú
šťa trvalý pobyt, a to minimálne 1 0 mesiacov pred naro
dením dieťaťa, dieťa dovŕši lo najmenej 28 dní života a v

Občania môžu využiť Opatrovateľskú službu mesta
Opatrovateľská služba sa poskytuje ako terénna sociál
na služba na území mesta Hnúšťa vrátane častí mesta
pre fyzickú osobu, ktorá je odkázaná na pomoc inej
fyzickej osoby a jej stupeň odkázanosti je najmenej I I .
Opatrovateľskú službu poskytujú opatrovateľky občanovi
priamo v jeho domácnosti. Podmienkou poskytovania

Primátor navštívi l firmu Majk v Heľpe. Ide o slovenskú
rodinnú firmu, ktorá obnoví výrobu z gumy aj v prie
myselnom parku v Hnúšti . Investor už pripravuje prie
story a sťahuje niektoré l inky do Hnúšte. „Pekné, čisté
priestory, spokojní zamestnanci, zaujímavá technológia
a výrobky. Už sa teším, keď sa táto firma naplno rozbeh
ne aj v našom priemyselnom parku a aspoň čiastočne sa
do neho vráti gumárenská výroba,“ napísal primátor.

Podľa portálu Transfermarkt je trhová cena futbalistu
Júliusa Szökeho, rodáka z Hnúšte, 1 200 000, €. Zá
ložník obliekajúci dres bieloruského majstra Shakhtyor
Sol igorsk je 24. najdrahším slovenským hráčom. Szöke
za sebou zanechal aj reprezentačných hráčov Petra Pe
karíka, Vladimíra Weissa mladšieho, Martina Škrteľa či
Michala Ďuriša. Hodnota ďalšieho futbal istu Hnúšte Lu
káša Migaľu (aktuálne hráča MFK B. Bystrica) je podľa
portálu Transfermarkt 1 00 000, €.

Primátor mesta oznámil pripravovanú rekonštrukciu
tzv. Baníckeho činžáku. Ten v dražbe získal nový maji
teľ, s ktorým primátor rokoval o jeho budúcich zámeroch.
„Majiteľ ma informoval, že plánuje rekonštrukciu priesto
rov na nájomné byty. V budove už začali prvé čistiace
práce a budeme nápomocní, aby sa zámer investora
podaril čím skôr a vznikli nové nájomné byty pre Hnúšťa
nov“, informoval primátor Roman Lebeda.

Keďže sa komunitné kompostovanie osvedčilo na
dvoch sídl iskách, pracovníci mestskej dielne osadil i kom
postéry na všetky ostatné sídl iská. Celkovo na sídl iskách
pribudlo 1 2 nových stojísk a pribl ižne 30 kompostérov.
Po Klokočovej a 1 . mája už môžete vytvárať vlastný
kompost aj na SNP, Nábreží Rimavy a Clementisovej.
Okrem toho každý rodinný dom má nárok na 1 kompo
stér zdarma. Stačí si ho prísť vyzdvihnúť na Mestský
úrad. Nevyhadzujte bioodpad do zmesového odpadu,
môžete ho využiť ako kvalitný kompost vo vašej záhrade.

Separácia odpadov v Hnúšti vzrástla už na 23%. Z pô
vodných 1 2,3% v roku 201 8 na takmer dvojnásobok
(22,89%) v roku 2020 sa zvýšila separácia vďaka aktív
nemu prístupu občanov i aktivitám mesta a Technických
služieb. Mesto a Technické služby urobil i niekoľko akti
vít, aby zvýšil i čistotu kontajnerových stojísk. Od jesene
vykonávajú pravidelný zber starého nábytku na sídl is
kách, nadrozmerný odpad sa dá odovzdať aj na novom
zbernom dvore. Mesto doplni lo 21 kontajnerov na sepa
rovaný zber a Technické služby pravidelne vykonávajú
dozber kartónov, ak sú pred vývozným dňom kontajnery
plné. Prebehla osvetová kampaň na lepšiu separáciu a
čistotu. Mesto vďaka fotopasciam odhali lo aj viacero
pôvodcov čiernych skládok v prírode a uloži lo za ne
finančné sankcie. Separovanie kuchynského odpadu
mesto zavedie od 1 .7.2021 .

Okamžite po uvoľnení pandemických opatrení mesto
spojazdnilo detské ihriská. Pribudol piesok na dopado
vé plochy, opravil i sa spoje a podoťahovali skrutky, dopl
ni l i hojdačky a šmýkačky. Mesto má na svojom území v
súčasnosti 8 oficiálnych detských ihrísk a v tomto roku
pribudne ešte jedno. Ihrisko Žihadielko by firma Lidl mala
v Hnúšti postaviť už toto leto.

OPS je právoplatné rozhodnutie mesta o odkázanosti na
sociálnu službu – opatrovateľskú službu. Žiadosť o posú
denie odkázanosti na sociálnu službu – OPS a bližšie in
formácie sa podávajú na Mestskom úrade, odd.vnútornej
správy, školstva a sociálnych vecí, Francisciho 74/2,
Hnúšťa, kancelária č. 4 na poschodí, 047/2028826.
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Deň Zeme, ktorý si každoročne pripomíname 22.apríla,
je deň, ktorý upozorňuje na našu závislosť od darov prí
rody a zároveň na dôsledky nášho správania sa voči nej.
Pri tejto príležitosti sme si aj v našom meste v dňoch
1 9.4. – 25.4.2021 pripomenuli význam tohto sviatku. Zre
al izovali sa rôznorodé environmentálne aktivity rešpektu
júce súčasné protipandemické opatrenia, do ktorých sa
zapoji l i organizácie mesta, deti a žiaci škôl, ako aj dobro
voľníci a jednotl ivci z mesta. Uvedomujeme si, že zapo
jenie sa do takejto aktivity nie je automatickou záležito
sťou, a preto mesto vyjadruje všetkým zapojeným úprim
né poďakovanie za podporu tejto myšlienky, aktívny
prístup, účasť na tvorivých a vzdelávacích aktivitách a na
prácach zameraných na vyčistenie nášho mesta. Vďaka
nim máme mesto zase o niečo krajšie a čistejšie (pribudl i
nové skalky, byl inková záhradka, vyčisti l i sa niektoré ve
rejné priestranstvá, príroda v okolí mesta, deti a žiaci si
upevnil i svoje vedomosti zamerané na environmentálnu
výchovu či význam triedenia odpadu a kompostovania).
Úspešnosť takejto aktivity je podmienená dobrou vôľou a
záujmom správnych ľudí, preto veríme, že sa budeme
môcť v budúcnostu stretnúť pri ďalších podujatiach za
meraných na ochranu a tvorbu životného prostredia.

Hnúšťa je zase o niečo krajšia
Ešte raz ďakujeme všetkým zúčastneným: kolektívu Zá
kladnej školy J.F.Rimavského Hnúšťa, Základnej
školy Klokočova Hnúšťa, Materskej školy Nábrežie
Rimavy Hnúšťa, Materskej školy Klokočova Hnúšťa,
Špeciálnej základnej školy Hnúšťa, Strednej odbor
nej školy Hnúšťa, Technickým službám Hnúšťa,
dobrovoľníkom pani T. Berčíkovej, A. Bútorovej, D.
Morávkovej, I. Krankušovi, ako aj všetkým občanom,
ktorí každý deň prispievajú ku krajšej, čistejšej budú
cnosti nášho mesta.

Dôležitá súčasť práce primátora je aj byť otravný. Nie
všetci občania rozumejú kompetenciám mesta a myslia
si, že za všetko čo je v meste, aj zodpovedá mesto. Nie
je to však tak – mesto nezodpovedá napríklad za dodáv
ku energií (napr. výpadky elektriny), súkromné pozemky
a budovy (prečo nič nerobíte s tým a s tým – no lebo to
nie je naše), vodné toky, cesty I . triedy (cesta Tisovec –
R. Sobota) a I I . triedy (cesta Ratková – Klenovec) a
údržbu týchto ciest. Je však pravda, že čo je v meste je
aj vizitka mesta, a preto sa mesto musí snažiť iné inštitú
cie naháňať, aby si plni l i povinnosti . Práve cestárov bom
bardujeme najčastejšie, žiadame lepšiu údržbu rigolov,
čistenie ciest a obrubníkov, výmenu zábradlí. Niekedy sa

Mesto úspešne žiada o opravy aj iné inštitúcie
musí primátor uchýliť aj k nenápadnej ľsti – keď bol u
nás na návšteve podpredseda župy, ktorá je vlastníkom
ciest I I . a I I I . triedy a ukazoval som mu mesto, úmyselne
som ho zobral popri moste na Klenovec a posťažoval
sa, v akom je stave. O pár dní nám už telefonoval správ
ca ciest (BBRSC) a na moste urobil i základné opravy,
za čo chcem p. O. Lunterovi poďakovať. Pravidelne žia
dame o ďalšie opravy, jedným z už zrealizovaných je i
oprava nebezpečného zábradlia v časti Polom. Najväč
šou investičnou akciou bude rekonštrukcia cesty cez
celé mesto, ktorú bude realizovať Slovenská správa
ciest koncom roka 2021 , alebo začiatkom roka 2022.

PhDr. Roman Lebeda

Dobrovoľníci pod vedením Ondreja Barta a Andreja Mi
náča za necelý rok počas viacerých brigád vyzbieral i
tisícky plastových fl iaš z areálu na Kudlove na hranici
hnúšťanského a klenovského chotára. Pred mesiacom
kompletne dočisti l i celý areál bývalého Aquitasu. Kedysi
tam z bývalej mastencovej bane plni l i minerálku Markíza.

Deň Zeme mali celý rok: Dobrovoľníci vyčistili areál v Kudlove
Keď firma skrachovala, pobrala len cenné stroje, plasto
vý odpad nechali v lese. Chalani asi nechceli , aby som to
nejako zverejňoval a ani by mi o tom možno nepovedali ,
ale potrebovali pomoc od mesta so zabezpečením vriec
a odvozmi plastov. O to viac si to cením. Spolu išlo asi o
5 kopcom naložených veľkoobjemných kontajnerov  to
je pribl ižne 40 kubíkov (už stlačených) plastových fl iaš.
Odvoz zabezpečilo mesto Hnúšťa a všetky fľaše putovali
na ďalšiu separáciu. A čo my? Planéte pomôžeme, aj
keď budeme separovať či rozmýšľať, ako vytvárať me
nej odpadu. Keď upozorníme suseda, ktorý do zmesové
ho odpadu hodil nevyseparovaný odpad, že či ži je v 21 .
storočí, alebo barbarskom stredoveku. Keď naučíme
svoje deti, že z lesa sa nesie minimálne toľko odpadu,
ako sme tam doniesl i (niekedy vyzbierame aj to, čo osta
lo po iných). Chlapci, ďakujeme, že ste nám toto všetko
svojim skutkom pripomenuli .

PhDr. Roman Lebeda
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Stalo sa tak aj napriek aktuálnej situácii , kedy športové
kluby nemôžu naplno vykonávať svoju činnosť, ako aj pri
zohľadnení predpokladaného poklesu podielových daní
súvisiaceho s koronakrízou. „S dotáciami v celkovej výš
ke 42 700, € počítal už rozpočet mesta Hnúšťa na rok
2021, ktorý bol schválený na januárovom zasadnutí
Mestského zastupiteľstva v Hnúšti,“ doplni l viceprimátor
mesta Hnúšťa, Mgr. Grigori j Šamin, ktorý viedol uplynulé
zasadnutie MsZ 23. februára 2021 . Práve na ňom bolo
rozdelených celkovo 41 000, € medzi 9 športových klu
bov a 1 občiansku organizáciu, a to v zmysle VZN mesta
Hnúšťa č. 1 60/2021 o poskytovaní dotácií z rozpočtu
mesta Hnúšťa na všeobecne prospešné účely. V rámci
podprogramu 7.5 Podpora športu  dotácie združeniam a
klubom boli podporené nasledovné kluby:
1 . TAEKWONDO KLUB Hnúšťa, o. z.  5 000, €
2. Kick  Box Leon Hnúšťa  2 000, €
3. Klub slovenských turistov Hnúšťa  800, €
4. Mestský kynologický klub Hnúšťa  1 000, €
5. VOLEJBALOVÝ KLUB ISKRA HNÚŠŤA, o.z.  5 500, €
6. Futbalový klub Iskra Hnúšťa  1 4 483, € na činnosť

Poslanci MsZ v Hnúšti schválil i dotácie pre športové kluby

Bližšie informácie a tlačivo prihlášky dostanete v škole alebo na telefónnom čísle: 047/542 24 26, 0905 405 1 88,
0904 1 01 596. Tlačivo prihlášky je k stiahnutiu i na webovom sídle školy. Podmienkou pri jatia je úspešné absol
vovanie trojročného učebného odboru s výučným listom v príslušnom odbore.

Termín podania prihlášky: I . termín  do 31 . mája 2021 ; I I . termín do 31 . júla 2021 .
Email : sekretariat@soshnusta.sk, WEB: www.soshnusta.edupage.org, Facebook: Stredná odborná škola Hnúšťa

Vzdelávať sa v každom veku oplatí
Stredná odborná škola, Hlavná 425, Hnúšťa otvára v školskom roku 2021 /2022
2ročné nadstavbové štúdium v študijných odboroch:

 2414 L 01 strojárstvo – výroba, montáž a oprava prístrojov, strojov a zariadení
 3347 L drevárska a nábytkárska výroba
 3125 L odevníctvo

Keď som sa modli l v kostole, prechádzal som sa po far
skej záhrade alebo bol na námestí, vždy som mal pocit,
že tu niečo chýba. Niečo, vďaka čomu by okrem kostol
ných zvonov zazneli v našich ušiach piesne, ktoré by
rozveseli l i naše srdcia. A tak vo mne skrsla myšlienka
dať urobiť zvonkohru. Veď pred 30 rokmi to bolo niečo
ohromné a fascinujúce. Dnes viacmenej normálna vec,
ktorá ale vždy poteší. Spomeniem si na melódiu zvonko
hry vo Fatime, kde jej hlas počuť okrem námestia pri
hlavnej bazil ike aj v okolí celej Fatimy. Alebo sa duchom
prenesiem do Lúrd a tiež sa mi vybaví melódia zvonko
hry s mariánskymi piesňami. Tak si poviem: „Prečo by to
nemohlo byť aj v Hnúšti?“ A pevne verím, že mi aj hnú
šťanská zvonkohra utkvie v pamäti. Aj vďaka pokazeným
hodinám sme oslovil i firmu, ktorá sa tým zaoberá. Ich
reakcia ma len utvrdi la v realizácii môjho nápadu: , ,Veď
u nás to už máme asi 1 5 rokov a sme len malá dedina a
vy, mesto, nemáte?“ Samozrejme, všetko po prehodno
tení a porade s Najvyšším, taktiež po vypočutí si názoru
farskej rady. Odpoveď znela áno. Oslovil i sme aj niekto
rých podnikateľov z Hnúšte, niekoľko veriacich z farnosti

Zvonkohra už aj v Hnúšti

klubu a ďalších 6 667, € na spolufinancovanie rekon
štrukcie prevádzkovej budovy
7. Stolnotenisový klub ISKRA Hnúšťa  1 000, €
8. FITNES KLUB  ISKRA HNÚŠŤA  3 000, €
9. Gymnázium Mateja Hrebendu Hnúšťa  650, €
V rámci podprogramu 9.2 Sociálna pomoc občanom,
9.2.2 Podpora miestnych spolkov a združení bola pod
porená jedna žiadosť:
1 . Slovenský zväz zdravotne postihnutých, základná
organizácia Hnúšťa  900, €.
Pri výdavkoch mesta Hnúšťa rozpočtovaných na rok
2021 v celkovej výške 7 340 1 33, € predstavuje schvá
lená suma na dotácie 0,6 % z týchto výdavkov. „Záme
rom hodnotiacej komisie, ktorá návrh týchto žiadostí a
odporúčanej výšky dotácií predložila na schválenie
mestskému zastupiteľstvu, bolo podporiť športové kluby
aj v nepriaznivých časoch uvedomujúc si ich význam a
úlohu v oblasti rozvoja telesnej kultúry detí, mládeže i
dospelých z mesta Hnúšťa a jeho okolia,“ uzavrela Ing.
D. Kiráľová, predsedníčka komisie a poslankyňa MsZ.

Ing. Miroslava Vargová, poslankyňa MsZ v Hnúšti

finančne pomohlo a dielo sa podari lo uskutočniť. Nápo
mocný bol aj pán primátor Lebeda, ktorému ďakujeme za
morálnu podporu. Verím, že zvonkohra bude prínosom
pre mesto a farnosť, veď máme v repertoári viac ako
1 500 náboženských piesní. Takže, drahí Hnúšťania,
nezľaknite sa, keď budú z kostola vyhrávať piesne.

CSILic. Jozef Spišák, farár
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Naši učitel ia vkladajú veľa energie do svojej práce a nechýba im odhodlanie robiť
veľké zmeny k lepšiemu. V snahe odovzdať našim žiakom čo najviac vedomostí sa
rýchlo naučil i pracovať s komunikačnými platformami, prispôsobil i výučbu dištančnému
vzdelávaniu, tlači l i a distribuovali pracovné listy pre žiakov, ktorých prístup k online
výučbe je a bol obmedzený. Ani tieto skutočnosti nás neodradil i a zapoji l i sme sa do
projektu Výnimočné školy Nadácie ZSE, výzvy Nadačného fondu TELEKOM a opäť
sme boli úspešní. Vďaka tomu sa našim učiteľom podari lo podporiť žiakov prostredníc
tvom projektu "Všetky deti onl ine" pri dištančnom vyučovaní. Zabezpečil i sme pre nich
technické vybavenie – tablety a bude zorganizovaná letná škola. Aj v tejto kom
plikovanej situácii sa naďalej venujeme ekológii a ochrane životného prostredia, za čo
bola naša škola odmenená Zeleným certifikátom spoločnosti SEWA a.s. za odovzda
ný elektroodpad a použité batérie v roku 2020. Tento dokument je potvrdením, že
pristupujeme zodpovedne k ochrane životného prostredia.

Kolektív ZŠ Klokočova 742/1 5

Žiaci a pedagógovia našej základnej školy spoji l i

vedomosti a zručnosti a spoločne navrhl i a vytvori l i

„šepkajúcu“ stenu, ako správne separovať a čo môže zo

separovaného odpadu recykláciou vzniknúť. Veď všetci

vieme, že: „Lepšie raz vidieť, ako 1 00 x počuť !“

Kolektív ZŠ Klokočova 742/1 5

Relaxačná bylinková záhradka. Získali sme na ňu grant
800, €, a tak sme vytvori l i novú skalku. V ďalšej edíci i
súťažíme naďalej, aby sme mohli pracovať na našom
spoločnom sne. Ďakujeme všetkým zúčastneným žia
kom a zamestnancom SOŠ Hnúšťa, pretože tento deň
sme oslávil i ako sa patrí  prácou pre prírodu v prírode.

LV

Už niekoľko rokov MŠ Klokočova úspešne obhajuje v 1 . kategóri i MŠ okresného
kola popredné víťazné miesta vo výtvarnej súťaži Vesmír očami detí. Aj tento rok
tomu bolo tak. Krásne 2. miesto obsadil predškolák z veľkej triedy  Danielko Kole
sár s výtvarným dielom “Kozmonaut Ďuro“. Predškoláčka z veľkej triedy Grétka Ga
landáková síce neobsadila žiadne miesto, avšak porota sa rozhodla, že jej výtvar
né dielo “Gravitácia“ postupuje. Výtvarné diela postupujú do celoslovenského kola
a my im, samozrejme, držíme palce. Kolektív MŠ srdečne gratuluje víťazovi, postu
pujúcej, ako aj ostatným zúčastneným predškolákom z veľkej triedy i napriek tomu,
že nevyhral i  El l inka Balciarová, Jakubko Mrnka.

Mgr. Kristína Randisová, MŠ Klokočova

Výnimočná škola KLOKOČKA

Separujeme ako Papierko, Plastko, Sklovko, Kovko a Brko

Ďalší úspešný projekt v SOŠke
Žiaci mali tento rok zadanú vý
zvu  Urob niečo pre prírodu,
odfoť sa a zdieľaj. Žiaci triedi l i ,
zbieral i odpad, nakupovali v lát
kových taškách ci kresl i l i . My,
zamestnanci školy, sme zahá
j i l i prácu na Tesco projekte:

MŠ Klokočova opäť úspešná vo výtvarnej súťaži
FOTO: K.R.

FOTO: LV
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Mesiac marec má podtitul – Mesiac kníh. My sme sa te
da rozhodli , že budeme čítať knihy deťom zo ZŠ, a to
konkrétne druhákom. Keďže sa spolu nemôžeme stretá
vať, tak sme na to využil i onl ine aplikáciu. Druháci dostal i
l ink, na ktorý sa v daný čas pripoj i l i a celú hodinu počú
vali rozprávky, ktoré im čítal i stredoškolskí študenti –
Miška a Mima z I I . A a Alenka a Dominik z I I I .A, teda
žiaci, ktorí študujú odbor sociálnovýchovný pracovník a
učia sa pracovať a komunikovať nielen s dospelými, ale
aj s deťmi. Rozprávky boli vybrané z rôznych rozprávko
vých knižiek tak, aby sme to za jednu vyučovaciu hodinu
stihl i . Bolo to po prvýkrát, čo sme využil i takúto formu
videokonferencie, na ktorú sa druháci mohli dobrovoľne
pripoj iť. Veríme, že sa detičkám rozprávky v našom po
daní páčil i a že ak to bude čo i len trochu možné, tak v
budúcnosti sa stretneme aj osobne a nejaké knižky si
prečítame spolu a nielen cez mobily, tablety či počítače.
Sme zároveň radi, že sa na túto netradičnú hodinu číta
nia pripoj i l i v takom hojnom počte. Ďakujeme pani učiteľ

Stredoškoláci čítajú deťom

Informácia – fotky sú upravené a orezané tak, aby vo
videokonferencii nebolo vidieť tváre detičiek.

ke druhákov, Mgr. Zdenke Pavlíkove, a tiež vedeniu ZŠ s
MŠ V. Mináča v Klenovci za to, že sme si naše schop
nosti mohli vyskúšať aj takto, netradične.

Mgr. Jana Kožiaková

Vďaka podpore Fondu SK – NIC zakúpila naša škola 
Špeciálna základná škola v Hnúšti najmodernejšie AAK
pomôcky pre augmentatívnu a alternatívnu komunikáciu.
Prostredníctvom podpory zrealizujeme inováciu a skva
l itnenie edukácie žiakov s viacnásobným postihnutím a
narušenou komunikačnou schopnosťou. Nadobudnuté
pomôcky budú veľkým prínosom nielen pre žiakov, ale aj
pre špeciálnych pedagógov.

kolektív ŠZŠ Hnúšťa

Pozrite sa, dokážeme toho viac

V nedeľu 21 .03.2021 sme si pripomenuli Svetový deň Downovho syndrómu. Dow
nov syndróm (DS) je najčastejšia genetická odchýlka spôsobená poruchou chromo
zómov. Downov syndróm nie je choroba a nedá sa liečiť. Dôvody, prečo k namno
ženiu genetického materiálu na chromozóme 21 dochádza, nie sú zatiaľ objasne
né. Downov syndróm sa vyskytuje náhodne. Deti a ľudia s Downovým syndrómom
sú výnimoční. Majú radostnú a srdečnú povahu, sú priateľskí a vtipní. Aj za
mestnanci ŠZŠ v Hnúšti sa zapoji l i do ponožkovej výzvy a pripomenuli si tento deň.

kolektív ŠZŠ Hnúšťa

Svetový deň Downovho syndrómu

FOTO: archív SOŠ

FOTO: archív ŠZŠ



V Hnúšti vo svojom kaštiel i (bu
dova dnešného Bunkra) býval
hlavný župan Gemersko malo
hontskej župy Gustáv Fáy de
Fáj (1 81 4 – 1 895). Vlastni l tam
ako aj v okolí rozľahlé pozem
ky, no a nadovšetko miloval prí
rodu. Svoj voľný čas trávil v
miestnych lesoch. Bol náruži
vým poľovníkom, ktorý sa o di
vé zvieratá aj primerane staral.
V roku 1 881 sa vo dvore jeho
kaštieľa preháňali dve srny,
ktoré ako malé našiel v lese a
aby nezahynuli , vychoval ich.
Srny, keď vyrástl i , tak opusti l i
dvor, ale každé ráno a večer sa
tam vracali k dcéram hlavného
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FOTO: archív A.R.Nie každá zmena je pozitívna. Napríklad tá, ktorú nám
priniesla pandémia koronavírusu. Zo dňa na deň sme
museli všetci zmeniť svoje zvyky, povinnosti . Pre deti aj
aj pre rodičov je mimoriadne náročné zvládať všetky no
vé situácie, ktoré pandémia a následná izolácia priniesl i .
Brány škôl sa zatvori l i , deti nemôžu navštevovať záujmo
vé krúžky, chodiť von s kamarátmi. Všetky tieto kompe
tencie ostal i na rodičoch, v prípade detí z CDR na vycho
vávateľoch. Žiaľ, pre „naše“ deti v CDR je táto situácia
omnoho ťažšia, pretože prišl i aj o fyzický kontakt so svo
jou rodinou. Telefonujú spolu, napíšu si navzájom, či už
l isty, pozdravy, správy, ale pritúlenie sa k mame, sestre,
starkej to nenahradí. V tomto období im poskytujeme lá
sku, oporu, radosť a dobrú náladu iba my. V našej včiel
kárskej rodine máme 9 detí rôzneho veku – od maličké
ho prváčika po 1 7 ročnú slečnu. Zabezpečiť chod sku
piny obnáša postarať sa o deti, aby neboli hladné, upra
tovanie, starostl ivosť o ošatenie, starostl ivosť o zdra
votný stav detí, dodržiavanie hygieny a preventívnych
opatrení. Voľný čas vypĺňame efektívne, prípravou
rôznych aktivít, tvorivou činnosťou, rozvíjame rozumové
schopnosti detí, hráme spoločenské hry, hry na rozvoj
trpezl ivosti a motorických zručností, hudobno – pohybo
vé hry. Máme veľký dvor, kde deti majú možnosť športo

Ako si žijeme v CDR v rodine Včielka počas pandémie?
vých aktivít. Venujeme sa pracovnej činnosti – skrá
šľujeme si interiér a exteriér domčeka, zapoji l i sme sa do
aktivity Deň Zeme. Vedieme deti k domácim činnostiam,
k čitateľskej gramotnosti , finančnej gramotnosti . Veľa sa
rozprávame o súčasnom dianí na Slovensku a na celom
svete, o nástrahách na sociálnej sieti , o zodpovednosti,
. . . celkovo máme viac času napĺňať plány výchovnej
práce s deťmi. V tomto období cítiť v našej práci väčší
rozmer pedagogickej činnosti ako len starostl ivosť o deti
a celú domácnosť. Okrem prípravy na vyučovanie nám
pribudlo aj onl ine vyučovanie, ktoré je náročné vzhľadom
na počet, vekové zloženie detí a potrebné technické
zabezpečenie pri onl ine vzdelávaní. V tejto oblasti inten
zívne spolupracujeme so ZŠ JFR a so ŠZŠ. Psycholó
govia upozorňujú, že sa nachádzame v extrémnej situ
ácii , ktorá môže priniesť intenzívne emócie. Nemusia byť
však negatívne. . . .všetko závisí od osobného nastavenia
každého z nás. Tento čas treba vnímať ako príležitosť
venovať sa deťom viac a naplno, vnímať a tešiť sa z
maličkostí všedných dní. Touto cestou chceme poďa
kovať p. primátorovi PhDr. R. Lebedovi, že si na nás
spomenul na Deň učiteľov a malou pozornosťou ocenil
našu prácu .

Mgr. Ľ. Temiaková, K. Murinčeková

župana, u ktorých mali prichystanú stále nejakú maškrtu.
Bol tam aj jeden malý diviak, ktorý dorastal do úctyhod
nej veľkosti . Keď k nemu prišiel niekto z domácich, tak si
hneď ľahol na chrbát a nechal sa škrabkať a dokonca
počúval na meno. Každé ráno, keď pastier svíň vyháňal
čriedu ošípaných na pašu, tak sa k nim diviak pridal. Po
kiaľ sa ošípané pásli , diviak sa nepohol od pastiera a
priam dokonale plni l úlohu strážneho psa. Ako diviak do
rastal, zväčšovali sa mu aj kly a Gustáv Fáy začal mať
obavy, aby nechtiac neublíži l jeho dcéram, tak sa ho roz
hodol venovať do zoologickej záhrady, lebo jeho utrate
nie neprichádzalo do úvahy. Rozhodol sa diviaka daro
vať do Betl iara, kde mal zoologickú záhradu gróf Emanu

História: Neuveriteľný výstrel, tri diviaky jednou ranou
el Andrássy. Pastier svíň bol poverený, aby tam zviera
odniesol. Celú cestu absolvovali pešo krížom cez lesy a
diviak poslušne kráčal za pastierom, až kým nedošli do
Betl iara. 1 8.1 .1 881 sa na majetku Gustáva Fáya uspo
riadala poľovačka na diviaky. Začínalo sa v revíri pri Kle
novci. Poľovníci zaujal i postavenia a honci zaháji l i hon.
Objavila sa črieda diviakov, ktorú však hurhaj honcov vy
plaši l a pri úteku sa dostal i za chrbát poľovníkov. Na kraji
loveckého postavenia stál hlavný horár Júl ius Frény
(Koreny) a ten rýchlo reagoval na túto situáciu. Strieľal z
pravej hlavne pušky na vzdialenosť 30 krokov, trafi l prvé
ho diviaka a usmrtená zver sa mu zo svahu skotúľala
priamo k jeho nohám. Na ďalší výstrel už nemal čas a
črieda uháňala ďalej. Na vedľajšom poste bol bl ižšie ne
určený barón pod iniciálkami A. V. a ten namieri l zbraň
na čelného diviaka. S úžasom však pozoroval ako sa
pred ním diviak vzopol na zadné nohy a následne spadol
nehybne na zem. Črieda sa následne dostala do bez
pečia a poľovačka skončila, pričom padol len ten jediný
výstrel. Šťastný strelec pri jímal gratulácie, nebývalo kaž
dodennou udalosťou aby jedným výstrelom boli zastre
lené dva diviaky. Ako sa schádzala lovecká spoločnosť,
tak našli čerstvo zastreleného aj tretieho diviaka a keď
že, ako je uvedené, výstrel padol len jeden, prekvapenie
poľovníkov bolo obrovské. Dali si hneď tú námahu, aby
na základe stôp presne zrekonštruovali celú udalosť a
skutočne preukázali , že jedným projekti lom boli zastre
lené tri diviaky. Keďže išlo o veľmi zriedkavú udalosť, tak
jej dobová tlač venovala náležitú pozornosť.

Zdroj: Vladimír Gondáš

Hlavný župan Gustáv Fáy
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V dňoch 1 9.21 .3.2021 sa konala v Belgicku súťaž Onli
ne Belgian Open Poomsae 2021 , na ktorej sa zúčastni la
aj naša reprezentantka SR SATKD taekwondistka z
Hnúšte, Ivanka Kyseľová, v kategóri i DAN  Junior Fe
male. Svojimi zostavami poomsae sa jej podari lo zabez
pečiť výborný postup do semifinále, no v semifinále
ostala tesne pred bránami finálového kola, od ktorého ju
deli l i len dve miesta. V celkovom hodnotení na súťaži
Ivanka Kyseľová získala vynikajúce 1 0. miesto.
V dňoch 28.3.28.04.2021 prebiehala prvá online sveto
vá otvorená výzva World Taekwondo Poomsae Open
Challenge. Séria Open Challenge sa bude konať po celý
rok v marci, júni, septembri a decembri. V kategóri i Juni
or Female National Team nás na tejto prestížnej svetovej
onl ine súťaži zastupovala Ivanka Kyseľová, ktorá postú
pi la do semifinále na fantastickom 7. mieste. Radosť z
postupu do semifinále netrvala dlho  vystriedal ju smú
tok, nakoľko sa medzinárodní rozhodcovia rozhodli , že
Ivanku Kyseľovú diskvalifikujú. Nahrávky jej súťažných
zostáv poomsae pre semifinálového kolá nespĺňal i požia
davky v súlade online súťaže národných tímov. Dôvo
dom bolo, že Ivanka necviči la na špeciálnej športovej po
dložke tzv. tatami – špeciálna podlaha, ktorá je určená
pre rôzne druhy bojových umení aj v iných športoch.
Taekwondo klub Hnúšťa už dlhodobo hľadá voľný pries
tor pre rozvoj tohto špecifického olympijského športu,kde
by si mohol vybaviť vlastnú telocvičňu špeciálnou

V dňoch 1 9.4.2021 – 26.4.2021 sa konalo sústredenie
reprezentantov SZKB v karanténnom centre pre vrcho
lový šport v Šamoríne. Aj náš klub KickBox Leon Hnúš
ťa tam mal vďaka podpore Mesta Hnúšťa svoje zastú
penie. Bol ním Juraj Hrivnák, ktorý momentálne patrí
medzi naj lepších športovcov klubu. Nabitý program plný
nových skúseností a zručností s tými najlepšími športov
cami zo Slovenska zúročí na Majstrovstvách Slovenska
v kickboxe, ktoré sa budú konať 5.6.2021 v Poprade.

Sústredenie kickboxu v bubline Šamorín
Hnúšťanský športový klub kickboxu bol úspešný v Gran
tovom programe Športuj aj Ty! 2021 Nadácie SPP s pro
jektom „Kickbox – šport, ktorý motivuje a vytvára príleži
tosti“ a získal finančný príspevok vo výške 1 500, €.
Vďaka získanej finančnej podpore bude môcť klub zakú
piť chýbajúce športové vybavenie, ktoré ocenia súčasní
ale aj noví zverenci klubu. Klub ďakuje Ing. Michaele
Hroncovej za prípravu úspešného projektu.

Jozef Vranec

Úspechy našich taekwondistov ... .

Futbalový klub Iskra Hnúšťa pokračuje aj v tomto roku v
rekonštrukcii prevádzkových budov v športovom areáli .
Od apríla prebiehajú rekonštrukčné práce na druhej pre
vádzkovej budove. Postupne sa prerábajú rozvody vody,
elektrickej energie a kúrenie. Neskôr začneme s výme

nou okien a rekonštrukciou sociálnych zariadení. Sme
veľmi radi, že sme boli úspešní s projektom na Sloven
skom futbalovom zväze, a tak môžeme po 3040 rokoch
aspoň sčasti zlepšiť podmienky pre činnosť klubu.

Mgr. Marián Petrok

FK Iskra Hnúšťa rekonštruuje budovy v športovom areáli

podlahou tatamami, pomôckami, náradiami a zvýšiť tak
efektivitu napredovania a rozvíjať deti a mládež, ktorí si
taekwondo obľúbil i . Veríme, že sa priestor v budúcnosti
pre nás nájde a budeme plnohodnotne trénovať, súťažiť
a spolu s našimi taekwondistami i naďalej úspešne
reprezentovať, zároveň zviditeľňovať naše malé mestá
Hnúšťa, Tisovec nielen doma, ale i v zahraničí.
V sobotu, 24.4.2021 , prebiehala online súťaž s názvom
Trenčín Open Poomsae 2021 . Náš Taekwonndo klub
HnúšťaTisovec reprezentovalo 1 0 súťažiacich, ktorí si
vo svojich kategóriach vybojovali nasledovné umiestne
nia v kategóri i jednotl ivci: 1 . miesto: N.A. Kuruová, Tim
ka Morová, I . Kyseľová, P. Porubiaková, M. Zelenáková,
M. Kyseľ, T. Mravec, 2. miesto získali : A. L. Lörinčíková,
Tamarka Morová, 3. miesto obsadila T.B. Lörinčíková. V
kategóri i súťažných dvojíc si obháji l i 1 . miesto opäť
sestry T. + T. Morové a v kategóri i súrodenci bol i úspeš
né sestry T. B. a A. L. Lörinčíkové a obsadil i tiež 1 .
miesto. Celkovo TKD klub HnúšťaTisovec získal 9x zla
to, 2x striebro a 1 x bronz. Všetkým zúčastnením srdeč
ne gratulujeme a ďakujeme za skvelú reprezentáciu i za
sťažených podmienok domácej prípravy na súťaže, kde
sú často cvičenci v súčasnej pandemickej situácii vysta
vení nedostatočnému a nevyhovujúcemu priestoru pre
odcvičenie súvisle celej súťažnej zostavy. Napriek tomu
im patrí veľká vďaka za ich zodpovedný prístup.

Mgr. Ivana Kyseľová

FOTO: 2x M.P.
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Riaditeľstvo Materskej školy Nábrežie Rimavy v Hnúšti oznamuje,
že zápis dieťaťa do materskej školy na školský rok 2021 /2022 bude

prebiehať v termíne od 1 . mája 2021  31 .mája 2021 .

Upozorňujeme rodičov, ktorých deti dovŕšia 5 rokov do 31 .8.2021
/vrátane/ je predprimárne vzdelávanie povinné! Žiadosť na pri jatie
dieťaťa a potvrdenie od lekára, ako aj ďalšie informácie o materskej
škole si môžete pozrieť na stránke školy: www.msnrrimavienka.sk.




